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Milonický
zpravodaj

Slovo starostky obce
Vážení občané, 

chtěla bych Vám poděkovat za Vaši důvěru, kterou jste 
projevili svými hlasy u voleb a novému Zastupitelstvu 
za zvolení do funkce starostky. Této důvěry si velice vá-
žím a vynasnažím se pracovat podle svého nejlepšího 
uvážení.

Také bych poděkovala i bývalé paní starostce Jitce Chra-
mostové, místostarostce paní Renatě Janušové a bývalému 
zastupitelstvu za hodně práce vykonané pro tuto obec.

Příští kroky obce by se měli týkat otevření nové Mateř-
ské školy a vybudování hřiště na školní zahradě.

Dalším plánem je oprava schodů před kostelem, dosta-
vění chodníku od Jeřábkového po Patrmanovo, pokračová-
ní započatých prací na Kulturním domě a další. 

Samozřejmě se budeme snažit využívat na tyto akce do-
tační programy.

Chtěla bych Vás požádat o trpělivost, z důvodů rekon-
strukce silnice v naší obci a dalších větších projektů. Vím, 
že to nebude lehké jak pro obec, tak i pro Vás občany, ale 
společně to určitě zvládneme. 

Přeji všem krásné prožití vánočních svátku, hlavně pev-
né zdraví a všechno nejlepší do Nového roku.

Bc. Veronika Škeříková, starostka obce

Rozsvěcení vánočního stromu
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Slovo bývalé starostky
Vážení spoluobčané,

dovolte mi, abych Vás před koncem roku 
naposledy oslovila krátkým sdělením, co se 
našemu zastupitelstvu obce za poslední rok 
čtyřletého volebního období podařilo.

Jak jistě víte, proběhly na podzim volby 
do samospráv obcí. Mé rozhodnutí nepo-
kračovat v této náročné funkci bylo pro mě 
velmi těžké, ale „zdravý rozum zvítězil…“

Ne, že bych chtěla utéct od rozdělané 
práce, ale s přibývajícími roky si člověk 
uvědomí, že potřebuje více času nejen 
na péči o domácnost, o rodinu, ale i sám 
o sebe, a že každodenní stres, který člověk 
zažíval s množstvím starostí a práce v obci 
daleko hůře zvládá a snáší…

Proto se omlouvám všem, které jsem 
svým nekandidováním do dalšího volební-
ho období zklamala. Jsem přesvědčena, že 
nově zvolené zastupitelstvo obce Milonice 
bude pro všechny odvádět dobrou práci 
a přeji jim k tomu hodně energie, elánu, 
zdraví a správných rozhodnutí!

Bývá zvykem, že hodnotíme ke kon-
ci roku naši činnost a nebude tomu jinak 
i nyní.

Nejvíce práce je vidět za našimi zaměst-
nanci, kteří po celý rok udržovali naši obec 
čistou a v pořádku. Za jejich práci jim patří 
moje velké poděkování.

Nemohu opomenout naši účetní paní Bu-
beníčkovou Kamilu, která vzorně vede celé 
účetnictví obce; a že tomu tak je, svědčí ka-
ždoroční výsledky odborných auditů JmK. 
Jí patří také velké poděkování a přání hodně 
sil, elánu a spokojenosti do další práce.

Tento rok byl náročný díky stavbám, kte-
ré probíhaly již od roku loňského a v tom-
to roce bylo třeba stavby dokončit. Byla to 
zejména stavba nové komunikace s kana-

lizací, horskou vpustí a zbudováním in-
ženýrských sítí. V zimním období stavba 
stála, ale část stavby od Kremrového, kte-
rou budovala firma Moravostav. a.s. Brno 
dále pokračovala. Naši část komunikace 
a kanalizace s horskou vpustí se podařilo 
zkolaudovat v červnu 2022. Nyní řeší fir-

ma Moravostav a.s. Brno společné stavební 
povolení pro 17 RD se Stavebním odborem 
MěÚ Bučovice.

Další rozestavěnou stavbou z loňského 
roku byla novostavba Mateřské školy Mi-
lonice. Ač dle původního harmonogramu 
prací měla budova stát již v dubnu 2022, 
tak celkovou situací ve stavebnictví, dlou-
hými lhůtami dodávek materiálů a problé-
my s neúplnou projektovou dokumentací 
se nakonec termín dokončení opozdil o 5 
měsíců a kolaudační řízení proběhlo 29. 9. 
2022. Tato stavba byla finančně podpořena 
z dotačního titulu MMR ČR, podprogram 
Podpora regenerace brownfieldů pro ne-
podnikatelské využití ve výši 11 910 664 Kč. 
Vybavení výdejny jídla v nové MŠ bylo pod-
pořeno finanční dotací z programu Podpo-
ry rozvoje venkova JmK ve výši 217 000 Kč, 

Nová budova mateřské školy

Připraveno pro výstavbu nových RD

Mlat

Kanalizace s horskou vpustí
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vybavení nebylo součástí rozpočtu stavby 
školy. Zároveň se podařilo na obě stavby 
(komunikaci i MŠ) čerpat úvěr z NRB a.s. 
ve výši 4 mil. korun na každou stavbu s vel-
mi výhodnými podmínkami pro obec. 

Další opravou, která byla úspěšná a do-
končila se díky finanční podpoře Státního 
zemědělského intervenčního fondu ve výši 
1 600 000 Kč, byla rekonstrukce vstupu 
a prvního nadzemního podlaží kulturního 
domu. Součástí dotace nebyly vstupní aty-
pické hliníkové dveře, které obec hradila ze 
svého rozpočtu (126 445 Kč). 

Celkové náklady všech těchto akcí najde-
te v tabulkách na straně 4.

Mimo těchto velkých akcí bylo v rám-
ci úspor energií vyměněno staré osvětlení 
za nové úsporné LED lampy veřejného 
osvětlení zn. Halumia Lighting na sloupy 
v celé obci. 

I přes všechny tyto velké výdaje obce 
zůstává na účtech obce k 17. 10. 2022, kdy 
jsem předala svoji funkci nové starostce 
obce p. Bc. Škeříkové, částka 5 454 460 Kč. 

Děkuji za spolupráci všem, kteří jste se 
podíleli na zvelebování obce a pomáhali jste 
při různých akcích. Děkuji za vzornou spo-
lupráci ředitelce MŠ Milonice p. Holubové 
Blance a celému jejímu týmu. Nemohu 
opomenout vzornou spolupráci všech spol-
ků; cítila jsem od členů spolků podporu, 
a to mě vždy pomáhalo překonávat i mnohá 
úskalí, která tato činnost nese. 

Milí spoluobčané, užijte si ve spokoje-
nosti, klidu a radosti nadcházející vánoční 
svátky.

Do roku 2023 přeji všem hlavně pevné 
zdraví, štěstí, hodně radosti, málo starostí 
a celosvětový mír!

Chramostová Jitka

Budova KD před rekonstrukcí

Původní vstup

Vstup po rekonstrukci

KD – interiér po rekonstrukci

KD – interiér po rekonstrukci

Nová okna v prvním patře
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Knihovna a její činnost
Knihovna spolupracuje s knihovnou 

Karla Dvořáčka ve Vyškově, kde probíhá 
výměnný fond mezi knihovnami. V míst-
ní knihovně si můžete zapůjčit knihy 
od románů, detektivek, dětské beletrie 
až po sci-fi. V březnu jsme zdobili sto-
jánky s pod tácky technikou decoupage. 

V dubnu jsme vytvářeli velikonoční vejce 
z provázku. V říjnu proběhl ve spoluprá-
ci s Obecním úřadem uspávání broučků 
s lampiónovým průvodem. Od poloviny 
října máme novou knihovnici paní Mar-
tinu Koudelkovou. Knihovna má novou 
pracovní dobu a to ve čtvrtek od 17.00 

do 18.00 hodin. Děkuji Vám za trpělivost 
a podporu, jak v knihovně, tak při tvoření. 
Přeji nové paní knihovnici tvořivého du-
cha a Vaši přízeň. Všem přeji krásné proži-
tí svátků a klidný Nový rok.

Knihovna Milonice
Bc. Veronika Škeříková

Všeobecné informace 
pro občany
31. 12. 2021 357 obyvatel
1. 12. 2022 350 obyvatel
Narození 0
Úmrtí 5
Odstěhovaní 10
Přistěhovaní 8

Poplatky obce v r. 2023
Za jednoho psa 70 Kč
za každého dalšího 150 Kč
Stočné (jedna osoba) 400 Kč
za objekt k rekreaci 550 Kč
TDO za jednu osobu 600 Kč
Za objekt k rekreaci 600 Kč

AKCE Z DOTAČNÍCH TITULŮ NA PODPORU ROZVOJE OBCE 2022

Poskytovatel
dotace

Zadavatel Účel dotace Dotace v Kč
Investice obce 
včetně dotace

Kraj Jihomoravský
Podpora rozvoje 
venkova JMK pro 
2022

Obec
Vybavení výdej-
ny jídel v novost. 

MŠ Milonice
217 000 588 584,22

Ministerstvo pro 
místní rozvoj ČR
Podpora revitaliza-
ce území

Obec
Novostavba 

mateřské školy 
Milonice

11 910 664 19 867 120,22

Státní zemědělský 
intervenční fond 
a Výzva PRV MAS 
Vyškovsko, z.s.
Podpora provádění 
operací v rámci ko-
munitně vedeného 
místního rozvoje

Obec
Rekonstrukce 

kulturního domu 
č.p. 45

1 600 000 2 669 501

PŘÍSPĚVKY Z ROZPOČTU OBCE 
V ROCE 2022

Příjemce Výše v Kč

Spolek zdravotně postiže-
ných Bučovice

2 000

Příspěvek na sociální 
služby MěÚ Bučovice

10 590

Charitní ošetřovatelská 
služba Bučovice

3 000

SO Mezihoří – členský 
příspěvek

35 300

IDS JMK 35 300

MěÚ Bučovice – projedná-
vání přestupků

4 200

Svaz měst a obcí ČR 3 322

MAS 3 530

Linka bezpečí 1 000

ŘKF Milonice 25 000

Hospodaření obce 

Majetek, opravy a práce v obci Výše v Kč

Pojištění majetku obce 35 500

Komunikace (část B)
4 931 139

(Úvěr 4 000 000 000)

Servisní prohlídky, revize, kontroly has. přístrojů 44 491

Servis strojů 18 297

Vrata KD 126 445

Zárubně KD 10 980

Přestavba vozíku JSDH 12 100

Kroje 55 050

Kontejner hřbitov 10 500

Odpady 313 000

Splátky úvěru 276 000
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O projektu MAP (místní akční plán) Bučovice – 
pro školy, školky a školská zařízení

V listopadu 2021 
jsme nastartovali 
projekt na podporu 
místního akčního 
plánování v oblasti 
vzdělávání, tzv. MAP 

III ORP Bučovice, který potrvá až do listopa-
du 2023. Administrátorem projektu je MAS 
Slavkovské bojiště, z.s. 

Projekt se zaměřuje na školy, školská za-
řízení, zástupce neformálního a zájmového 
vzdělávání, i další aktéry působící ve vzdělá-
vání. Spolupracujeme také se starosty obcí. 
Podporujeme partnerství škol na Bučovicku, 
potkáváme se s řediteli, učiteli škol a společ-
ně sdílíme nápady a dobré zkušenosti. Díky 
těmto setkáním se všichni můžeme od sebe 
navzájem učit a inspirovat se v tom, co se 
nám daří. Chceme, aby náš projekt působil 
jako centrální a stmelovací prvek různých 
zástupců školských profesí a zabránil tak 
odlivu kvalitních učitelů z našeho území. 

Vytváříme společný akční plán, který se 
zaměřuje na úspěch každého dítěte a žáka. 
Rodiče a veřejnost informujeme o tom, co 
se děje v oblasti školství prostřednictvím 
našeho facebookového profilu „MAP v ORP 
Bučovice“ a webových stránek https://slav-
kovskebojiste.cz/map-iii/.

Na projektu spolupracujeme s místní-
mi odborníky, řediteli a učiteli škol Bučo-
vicka, kteří jsou zaangažovaní v našich 
poradních pracovních skupinách. Plánu-
jeme s nimi aktivity na rozvoj základních 
gramotností – matematické, čtenářské i rov-
ných příležitostí. Pořádáme otevřená setká-
ní těchto skupin, kam se svým názorem 
mohou přijít všichni, kterým není lhostejné 
vzdělávání na Bučovicku. 

A co se nám podařilo?

Uspořádali jsme setkání vychovatelek 
školních družin základních škol, setkání 
učitelek mateřských škol, setkání s psycho-
ložkou, setkání na téma Genetická metoda 
čtení, která pomáhá k tomu, aby se děti lépe 
vyjadřovaly a četly. V regionu se sešla necelá 
třicítka učitelek matematiky a řešily přesah 
matematiky do jiných předmětů, a třeba i to, 
jak učit matematiku zábavněji. Pro zástupce 
neziskových organizací jsme připravili be-
sedu o dotačních programech. Pro žáky pá-
tých a nižších tříd základních škol Bučovic-

ka jsme zorganizovali Sportovní olympiádu 
propojenou s prověřením znalostí a doved-
ností dětí z matematiky a českého jazyka. 

Uspořádali jsme Literární a výtvarnou 
soutěž „Moje škola, moje školka“, do kte-
ré se zapojily děti a žáci z celého Bučo-
vicka. Soutěžní dílka dětí, i dětí z Milonic, 
jsme zveřejnili v rámci výstav a informační 
kampaně o projektu v několika místních 
knihovnách, aby se rodiče mohli dozvědět 
nejen o MAPu, ale také o vizi dětí a jejich 
pohledu na plánování rozvoje vzdělávání. 
Informace o školách jsme při organizaci 

soutěže získali i od uči-
telů škol. Zajímá nás také 
názor rodičů, veřejnosti, 
každého občana na regi-
onální vzdělávání. Názor 
je možné vyjádřit i pro-
střednictvím odkazu htt-
ps://1url.cz/hrWFG . 

A co připravujeme 
na nejbližší dobu? Na za-
čátku prosince se usku-
teční setkání pro ředitel-
ky a učitelky mateřských 
škol, na kterém budeme 
diskutovat prospěšnost 
kolektivních her dětí 
v našich mateřských 
školkách. 
Mgr. Eva Kreizlová, koor-
dinátorka projektu MAP 

ORP Bučovice III

MAP III ORP Bučovice 
Registrační číslo projek-
tu: CZ.02.3.68/0.0/0.0/2
0_082/0022960

V nesovické škole
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Zprávy z mateřské školky
Na stole leží věnec z chvojí
a čtyři svíčky na něm stojí.
Až zapálíme poslední,
do vánoc bude jen pár dní.

Jako každý rok Vás informujeme o tom co 
prožíváme s dětmi v mateřské škole. Blíží se 
konec kalendářního roku a s ním společné 
ohlédnutí za uplynulým rokem. Ohlédne-
me se a zhodnotíme co nám ten odcházející 
rok přinesl. Připravované činnosti během 
celého školního roku se odvíjeli od školní-
ho vzdělávacího programu pro předškolní 

vzdělávání s názvem „Procházka přírod-
ním labyrintem“. V programu vytváříme 
podmínky k rozvoji tělesného i duševního 
zdraví, rozvíjíme návyky zdravého život-
ního stylu. V nabízených aktivitách jsou 
uplatňovány prvky enviromentální výcho-
vy, poznáváme přírodu a životní prostředí 
ve svém okolí. Prostředí ve škole utváříme 
v souladu s představou „rodinného prostře-
dí“ se zákoutím pro hru, plnění povinnos-
tí i odpočinek .Každodenní program nám 
umožňuje individuální poznání a přístup 
k dítěti, učíme děti objevovat a prožívat. 

Cílem vzdělávání je rovnoměrný vývoj dětí 
ve všech oblastech, spontánní činnosti jsou 
stavěny na vnitřní motivaci dítěte a na jeho 
osobní aktivitě, vycházející ze samotné čin-
nosti a volby, z dětské zvídavosti a potřeby.

V mateřské škole pracujeme i s dalšími 
programy a projekty. Do projektu Mrkvička 
jsme zapojeni již šestým rokem. Rozvíjíme 
u dětí kladný vztah k přírodě, přírodnímu 
prostředí, zvířatům. Projekt Se Sokolem 
do života jsme zapojeni již druhým rokem. 
Na cestě do světa zvířátka provází sokolík 
Pepík. Cílem je zapojení co nejvíce dětí 
do pohybových a rozumových aktivit a pl-
nění úkolů je příležitost brát pohyb jako 
samozřejmou součást života.

V letošním školním roce jsme zapoje-
ni do realizace operačního programu Jan 
Amos Komenský. Termín realizace projek-
tu je od 1. 9. 2022 do 31. 8. 2024.V rámci 
tohoto projektu byl přijat školní asistent – 
Marta Lozrtová, která pomáhá s organizač-
ní podporou pedagogických pracovníků při 
práci s dětmi.

Logo-okénko – preventivní logopedické 
cvičení k nápravě řeči provádí slečna Jana 
Pospíšilová.

Školní jídelna poskytuje stravu nejen 
dětem, ale i cizím strávníkům v ceně 90 Kč 
za oběd. Cena stravného pro děti od 3 do 6 
let 42 Kč za den, děti od 7 let 45 Kč za den. 
Kuchařka Marie Helferová k 29. 12. 2022 
odchází do starobního důchodu. Vedoucí 
stravování je Alena Dítětová. Prostory ma-
teřské školy a venkovní úklid provádí škol-
nice paní Marcela Válková.



7Prosinec 2022 Milonický
zpravodaj

Kulturní a výchovné programy 
pro děti

V minulém roce jsme z důvodu výskytu 
Covid-19 řadu programů odvolali, neko-
nalo se vystoupení s dětmi u Rozsvěcení 
vánočního stromu, Mikulášská besídka. 
V mateřské škole jsme zavedli školní ča-
sopis pro rodiče a děti „Zvědavá sovička 
Emička“ a součástí tohoto časopisu jsou 
programy, plány akcí na 1. pololetí. Děti 
v říjnu shlédly pohádku Perníková cha-
loupka v hudebním provedení, byl usku-
tečněn projekt Stavitelé mostů – děti 
pracovaly se stavebnicí LEGO a dle plánků 
tvořily mosty. Při muzikoterapii „Kouzel-
ný zvoneček“ se děti seznámily s netradič-
ními hudebními nástroji a měly možnost 

si tyto nástroje vyzkoušet (frčák, tibetská 
miska, karimba, brumle). Podzimní díl-
ničky pro rodiče s dětmi se uskutečnily 
ve třídách mateřské školy. Děti si vyzkou-
šely různé výtvarné techniky,hotové vý-
robky si odnesly domů.Ve spolupráci s OÚ 
jsme se zúčastnili akce „Uspávání brouč-
ků“. V listopadu plánujeme dětské kryté 
hřiště v Kyjově – Sokolíček. Uskutečníme 
lesní vycházkové dny do lesa, školní dra-
kiádu, pečení svatomartinských rohlíčků, 
logopedická depistáž v MŠ. V prosinci 
vystoupíme s programem „Neposední 
čertíci“ u vánočního stromu v Milonicích, 
plánujeme Mikulášskou besídku, adventní 
pečení perníků, vánoční nadělování pod 
stromečkem.

Výstavba nové mateřské školy je ukon-
čena, předpokládaný přesun do nové bu-
dovy by se měl uskutečnit v měsíci březnu 
(v době jarních prázdnin).V nové mateřské 
škole plánujeme rozšíření kapacitních pro-
stor školy,to znamená v příštím roce otevřít 
dvě třídy dětí. Vše se bude odvíjet od počtu 
zapsaných dětí pro příští školní rok.

Velké poděkování patří obecnímu úřadu 
v Milonicích za spolupráci během celého 
roku za podporu v oblasti finanční a mate-
riální.

Přejeme nádherné Vánoce, plné pohody, 
lásky a rodinného štěstí. Protože nejkrásněj-
ší dárek je být spolu. 

Děti a kolektiv MŠ Milonice.
Napsala: Blanka Holubová – ředitelka MŠ

Karneval
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Slovo duchovního správce
Byl jsem požádán o několik slov do Milo-

nického zpravodaje. Na začátku bych se ales-
poň krátce představil. Narodil jsem se v Brně 
jako čtvrté dítě svých rodičů. Moje bydliště se 
nachází asi 20 km jižně od Brna. Je to menší 
vesnice s názvem Unkovice. Zde jsem navště-
voval první stupeň základní školy.

Do měšťanky jsem dojížděl do Židlocho-
vic. Zde je také sídlo farnosti, do které 
Unkovice patří. Ve zdejším kostele jsem při-
jal svátost křtu, svaté přijímání a také jsem 
byl zde biřmován.

Když jsem se dozvěděl, že jsem poslán 
do Milonic, měl jsem z toho radost, ne-
boť jsem věděl, že se vracím zpět na Jižní 

Moravu, kterou mám rád. Zde jsem prožil 
většinu svého života. Předtím jsem působil 
na Vysočině. 

Milonice jsou mým pátým místem. Chci 
zde navázat na vše dobré, co zde vykonali 
moji předchůdci. Setkal jsem se zde s vel-
kou vstřícností, mnoha lidí, kteří se dove-
dou nasadit pro dobrou věc. Zvláště při or-
ganizování Zahradních slavností, Misijního 
jarmarku, ale i jiných akcí.

Asi nejvíce jsem si tuto vstřícnost a po-
moc uvědomoval, když jsem onemocněl 
na covid. Bylo pro mne velkou posilou, 
když jsem viděl, jak mnoho lidí na mne my-
slelo a nabízelo mi pomoc.

Co se týče stavebních prací, tak v říjnu 
se dokončila první etapa omítek v polovině 
kostela. Pokračuje se i v restaurování obrazů 
křížové cesty. V příštím roce by se mělo vše 
již dokončit. Za nedlouho budeme slavit nej-
krásnější svátky z celého roku – Vánoce, kdy 
oslavujeme příchod Božího Syna na tento 
svět. Četl jsem jednou někde, jak nějaký šejk, 
dal své manželce dar k Vánocům. Obsahoval 
365 dárků. Každý den v roce si tak mohla roz-
balit jeden dárek a radovat se z něj.

Přeji všem i sobě, abychom v každém dni 
nacházeli dary, které nám Bůh dává a z kte-
rých se můžeme radovat.

Stanislav Mahovský, farář

Hortus Apertus z.s. – ohlédnutí se za uplynulým rokem
Letošní rok se ubíral ve znamení „pro-

bouzení se“ po covidovém odloučení. O Ve-
likonocích jsme klientům Domova Hvězda 
ve Hvězdlicích předali cca 100 kusů muffi-
nů, které připravily naše babičky. Dále jsme 
je potěšili společným zpěvem lidových pís-
ní. Během roku jsme realizovali několik pá-
tečních tvořivých večerů. 

O prázdninách jsme spolu s partou dětí 
z našich vesnic prožili letní tábor na téma 
Hobit. S farností Milonice jsme se podíleli 
na pořádání každoroční Zahradní slav-
nosti a Misijního jarmarku. Těšíme se, 
že se s Vámi setkáme osobně na některé 
z námi pořádaných akcí. Z těch nejbliž-
ších je to Živý Betlém, který se bude ko-

nat na první svátek vánoční u kostela sv. 
Petra a Pavla. 

Ze srdce Vám přejeme zdravé vztahy, po-
hodu a klid v rodinných kruzích. Radostné 
Vánoce plné naděje a radosti. A do nového 
roku pevné zdraví a dobré lidi kolem sebe.

Za celý team Hortus Apertus z. s. 
Antonín Koudelka
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Zpráva o činnosti SDH a JSDH Milonice za rok 2022
Vážení spoluobčané, 

bratři a sestry hasiči, 
stejně jako v předešlých 
dvou letech, tak i letos 
naši spolkovou činnost 
počátkem roku ovlivni-

la omezení spojená s pandemií COVID 19. 
Připravovali jsme Tradiční ostatky. Vzhle-
dem k tehdy panující situaci jsme se však 
rozhodli od akce upustit. Jakmile byla situ-
ace příznivější uspořádali jsme na Boží hod 
velikonoční taneční zábavu. K tanci a po-
slechu hráli Manželé Frankovi. Zábava pro-
běhla v netradičním termínu, což se zřejmě 
projevilo na nižší účasti. To ovšem nemělo 
vliv na průběh zábavy, která byla opravdu 
vydařená.

Hody. Pro mnoho občanů jednoznačně 
nejslavnostnější událost roku. Příležitost 
pro setkání rodin, přátel ale i nás občanů 
Milonic. Ty letošní se konaly 24.–26. červ-
na. Hasičům bylo ctí tyto hody zaštiťovat. 
Vzhledem k rozsahu této akce se jedná o or-
ganizačně a finančně nejnáročnější kulturní 
akci roku. Událost, která si žádá několika-
měsíční přípravy, s nimiž se začíná praktic-
ky v únoru. Hasiči spolu s obecním úřadem 
zajišťují organizační, technickou a také 
neopomenutelnou finanční stránku věci. 
Významný podíl na přípravách nese milo-
nická chasa. Ta se po několik měsíců schází 
a připravuje nástup, volenku, půlnoční pře-
kvapení a s tím související věci. Díky dobré 
spolupráci hasičů se zastupitelstvem a mi-
lonickou chasou se opět podařilo připravit 
bohatý hodový program. V pátek odpoled-
ne se na parketě sešli chlapi z dědiny, aby 
společně postavili hodovou máj. Poté chasa 
roznášela májky stárkám. Večer se na par-
ketě konala taneční zábava „Pro mladé“. 

O hudbu se postaral jeden z našich sousedů 
DJ Tomminno. V sobotu proběhl již tradiční 
průvod krojované chasy obcí. Vyvrcholením 
odpoledního programu bylo vystoupení 
chasy a dětí na parketě. Večer jsme se sešli 
na hodové zábavě, jejíž program zpestři-
la hodová chasa zpěvem u máje, volenkou 
a půlnočním překvapením. K tanci a po-
slechu nám po celý sobotní program hrála 
Slovácká kapela Milana Horňáčka. Hodo-
vá neděle započala průvodem do kostela 
na hodovou mši svatou. Po mnoha letech se 
průvodu zúčastnili i stárci z Nesovic. Spolu 
s naší paní starostkou vynesli prapory svých 
obcí také starostové Uhřic a Nesovic. 

Ještě jednou bych chtěl touto cestou po-
děkovat všem, kteří se podíleli na uspořá-
dání těchto hodů. Věřím, že se u nás tato 
tradice zachová a přál bych si, aby nebyla 
předmětem svárů, ale aby byla spíše tmelí-
cím prvkem generací v obci.

Letos poprvé jsme se zúčastnili hasičské 
pouti na Svatém Hostýně, která se konal 
30. dubna a kde jsme šli průvodem s naším 
praporem. V květnu jsme uspořádali cviče-
ní okrsku v požárním útoku na fotbalovém 
hřišti, kde změřili své síly týmy mužů, žen 
a mladých hasičů. V neděli 22. května jsme 
byli pozváni SDH Nevojice na požehnání 
nového zásahového automobilu s hasič-
ským přívěsem. Dne 4. června jsme na dět-
ském dni na velkém hřišti ukázali naši 
techniku i vybavení jednotky. Dále jsme se 
počátkem července zúčastnili hasičských 
oslav založení SDH Uhřice, kde proběhla 
dálková doprava vody. V říjnu se pak naši 
zástupci zúčastnili okrskového cvičení 
v požární štafetě v Nesovicích, kde vybo-
jovali první místo. Je vidět, že pravidelné 
cvičení nese své plody.

Od počátku roku se schází jednotka sbo-
ru k pravidelným školením, kde se jak teo-
reticky, tak i prakticky učí modelové situace 
při rozmanitých problematikách zásahu. 
V letošním roce jednotka neměla žádný zá-
sah. O techniku je řádně pečováno a jednot-
ka je za přispění obecního úřadu vybavova-
ná, aby byla vždy akceschopná.

Mnoho obcí se potýká s problémem kle-
sajícího počtu dobrovolných hasičů. Staří 
hasiči odchází a mladí nemají zájem. Pro-
to mě jako starostu sboru velmi těší, že je 
v naší obci evidentní zájem mladých o po-
žární sport. Pravidelně se schází a věnují se 
přípravě na závody. Mají mou plnou podpo-
ru a přeji jim dobré výsledky, které si při je-
jich píli zaslouží. Věřím, že jim tento zápal 
vydrží a můžeme se těšit na novou generaci 
aktivních dobrovolných hasičů.

Spolupracujeme také s farností Miloni-
ce. Pomohli jsme s přesunem lavic a soch 
v kostele, aby se mohly být opraveny omít-
ky. Pomocí plošiny jsme také vyčistili okapy 
na Milonickém kostele. Ke konci roku ještě 
plánujeme pomoc s přípravou Rozsvícení vá-
nočního stromu a technickým zabezpečením 
Silvestrovského běhu. Každoročně provádíme 
sběr železného šrotu. Letos jsme ho posbírali 
v dubnu a říjnu. Výtěžek ze sběru slouží k fi-
nancování výše zmíněných kulturních akcí.

Závěrem bych chtěl poděkovat za velmi 
dobrou spolupráci celému zastupitelstvu 
obce Milonice, i Vám občanům.

Do nového roku 2023 Vám chceme přát 
jen to nejlepší, pevné zdraví, hodně osob-
ních i pracovních úspěchů. Těšíme se 
na další spolupráci. Jsme tu pro Vás.

Za výbor SDH Milonice
Ing. Jiří Svoboda

Starosta SDH Milonice
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Atletické ohlédnutí za rokem 2022
V lednu roku 2022 jsme netrénovali, 

musela jsem mít chvilku odpočinek, ale 
od února jsme se do toho zase vlomili.

V zimních měsících chodíme do tělocvič-
ny. Trénink v tělocvičně je více o posilo-
vání, o procvičování obratnosti, základech 
gymnastiky a upevňování sportovních ná-
vyků. Pro někoho nuda, pro atleta nedílná 
součást tréninku. 

S příchodem jara jsme se přesunuli 
na hřiště. Běhali jsme, skákali, házeli. 

Vloni jsme si slíbili závody, a hned zja-
ra jsme začali. Konečně máme děti, které 
se nebojí závodit. Závody nebyly a nejsou 

jednoduché. Porovnávat se s dětmi, které 
chodí na tréninky 2x až 3x týdně, mají na-
trénováno a jezdí celoročně na závody, je 
opravdu těžké. 

A kde jsme to vlastně byli? Ve Vaceno-
vicích, ve Vyškově, v Lulči, v Bučovicích, 
v Milonicích. Jsem velmi hrdá na naše malé 
sportovce, že se v závodním poli neztratili. 

Na konec školního roku a poslední tré-
nink si děti zkusily opičí dráhu s plazením, 
házením a hlavně, střílením, závěrečné 
opékání buřtů byla už třešnička na dortu. 

V létě jsme chtěli stanovat, ale počasí se 
proti nám spiklo a celý víkend propršelo, 

tak z toho nakonec bylo jen setkání v my-
slivecké chatě.

A od září jsme zase byli na hřišti. Uži-
li jsme si hezkého počasí. Po změně času 
jsme se přesunuli do tělocvičny. 

Do nastávajícího roku nám přeji zapálené 
sportovce, elán a nápady, jak osvěžit trénin-
ky. Vám všem pevné zdraví, abyste moh-
li pravidelně sportovat, protože jak praví 
klasik 30 minut pohybu denně udělá větší 
službu než 5 psychoanalytiků. 

Děkuji Všem, kteří sledují naši činnost 
a především těm, kteří nás podporují.

Eva Mlejnková
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KULTURNÍ A SPORTOVNÍ AKCE NA ROK 2023

Leden–únor Posezení se seniory Obec

11. 2. Ostatky SDH

květen Sportovní den pro děti TJ Sokol a Obec

červen Karneval Obec

1.–2. 7. Petropavelské hody  Obec

červenec X. ročník turnaje v malé kopané TJ Sokol

srpen Zahradní slavnosti Farní tým

září Malý triatlon TJ Sokol a Obec

říjen Lampiónový průvod Knihovna a Obec

prosinec Rozsvícení vánočního stromu a jarmark Obec

prosinec Česko zpívá koledy Obec

prosinec Živý Betlém Farní tým

31. 12. Silvestrovský běh TJ Sokol
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TJ Sokol Milonice–Uhřice 2022
Naše TJ Sokol Milonice-Uhřice uspořáda-

la během roku několik akcí. Ještě závěrem 
roku 2021 se běžel Silvestrovský běh obcí 
na tratích 200, 400, 800, 1500 a 2000 metrů, 
který přivedl na start rekordních 74 závod-
níků z toho 54 do 14 let. Hlavní závod dí-
vek na 2000m vyhrála Ludmila Kresanová 
časem 8:32 min. a závody mužů na 2000m 
měly tyto vítěze jednotlivých kategorií: Pa-
vel Smísitel (kat. 18-35) 6:38 min, Lukáš 
Mořický (kat. 36-50) 6:48 min a Vítězslav 
Reška (kat. 51 let a více) 7:06 min.

12. 2. jsme připravili pro občany na dvo-
ře hasičky prodej zabíjačkových pochutin, 
který bychom chtěli opět v příštím roce zo-
pakovat. Markéta Sádlíková, Mirek Sádlík 
a Josef Januš zorganizovali 30.4. na mysli-
vecké chatě zábavnou akci pálení čaroděj-
nic, která se náramně vydařila. Děti před 
chatou soutěžily, tancovaly kolem ohně 
a na chatě tvořily malé čarodějnice. Účast 
byla velká, asi 66 dětí a dospělých. Organi-
zátorům patří velké poděkování. 

4. 6. byl na hřišti sportovní den dětí za-
měřený na atletické disciplíny běhy, skoky, 
hody, obratnostní a silová cvičení. Pro mlad-
ší kategorie to byl pětiboj a starší šestiboj. 
Celkem startovalo 34 dívek a 24 hochů od tří 
do čtrnácti let. Během odpoledne proběhla 
ukázka vozidla SDH Milonice o kterou měly 
děti velký zájem. Mladým hasičům děkuje-
me za zpestření našeho programu.

17. 7. jsme pořádali již X. ročník turnaje 
v malé kopané za velké účasti diváků. Ko-
nečné pořadí družstev: 1. Sokol Bohdalice, 
2. Sokol Nesovice, 3. Patrioti Milonice, 4. 
ZdeZa Bučovice, 5. Orli Vyškov, 6. Uhřice.

17. 9. proběhly závody v oblíbeném triat-
lonu. Soutěžilo se ve střelbě ze vzduchov-
ky v leže na vzdálenost 5m, jízdě na kole 
a běhu. Děti do pěti let místo střelby házely 
tenisákem. Přesto, že nám tentokrát nepřálo 
počasí, soutěžilo 26 dětí, 7 žen a 8 mužů. 
Urputné boje svedly ženy, kde zvítězila Mi-
chaela Májková, vítězem mužů se stal Mirek 
Roubal. Za skvělé výkony byly dětem pře-
dány krásné věcné ceny, medaile a diplomy, 
ženám a mužům bublifuky. Během roku 
byla provedena oprava sprch v kabinách, 
oprava šachty na přívod vody a výměna sta-
rých laviček kolem hřiště. Na turnaj v malé 
kopané byly zakoupeny nové sítě na malé 
branky. V průběhu roku jsme popřáli hlav-
ně hodně zdraví našim jubilantům, členům 
TJ. Kulaté narozeniny oslavil pan Jindřich 

Karger, pan Ivan Knapec, pan Jiří Mlejnek, 
pan Pavel Jeřábek, pan Radek Klimeš a pan 
Petr Kremr. 

K 1. 11. 2022 měla naše TJ Sokol Miloni-
ce-Uhřice 41 členů. 

Na závěr stručné informace o naší čin-
nosti výbor TJ d ě k u j e všem členům TJ, 
všem občanům dobrovolníkům za pomoc 
při přípravách, organizaci a zabezpečování 
sportovních soutěží a prodeje občerstve-
ní. Obecnímu úřadu Milonice a Uhřice d ě 
k u j e za stálou finanční pomoc a přípravu 
našich akcí. SDH Milonice a MS Milonice-
-Uhřice za pomoc při organizování soutěží. 
Všem občanům přejeme klidné a krásné vá-
noční svátky, hlavně zdraví, štěstí, spokoje-
nost a pohodu v novém roce 2023.

Za výbor TJ Mgr. Václav Patrman


